



HONG KONG CHINA SOFTBALL ASSOCIATION  
中國香港壘球總會

## 招募 中國香港女子壘球代表隊主教練

為推動香港壘球的持續發展及提高香港壘球代表隊水平，中國香港壘球總會現為中國香港女子壘球代表隊，招聘主教練一名，助教及義務教練團將則由主教練提名，交由教練遴選委員會通過。

- 資格：**
- \* 應徵者須為 25-26 年度中國香港壘球總會會員；
  - \* 應徵者須擁有最少十年壘球運動經驗；
  - \* 應徵者須擁有最少五年壘球教練經驗；
  - \* 持有由中國香港壘球總會頒發的一級壘球教練證書或由其他國家頒發的同等認證；
  - \* 應徵者須提交有效之性罪行定罪紀錄查核；
  - \* 曾帶領代表隊出席國際賽事的教練將獲優先考慮；
  - \* 每位應徵者只能成為一支中國香港代表隊的主教練。

- 聘用條件：**
- \* 獲聘者將由中國香港壘球總會委任，為期一年。(1/4/2026-31/3/2027)
  - \* 獲委任的教練需向中國香港壘球總會轄下的教練遴選委員會負責。

- 職責：**
- \* 計劃選拔時間表及參與選拔具潛質的球員加入代表隊；
  - \* 制訂訓練計劃及整理所需文件(如球員出席及教練簽到紀錄)；
  - \* 於中國香港壘球總會安排的時間提供訓練；
  - \* 每星期訓練最少三堂，每堂三小時；(現時常規時間：逢星期一、三，下午 7 時 30 分至下午 10 時 30 分；逢星期六早上 10 時 30 分至 下午 1 時 30 分)
  - \* 即使訓練未能以實體課形式進行，原因包括但不限於天氣、場地、疫情等關係，教練亦需於本會要求下維持訓練，形式包括但不限於網上課程、為球員提供訓練大綱等。
  - \* 每三個月或應教練遴選委員會要求提交訓練進度報告；

**教練費：** 主教練：時薪 \$516(視乎康文署資助額)

**申請辦法：** 有興趣應徵的會員請於 2026 年 2 月 28 日下午 1 時前將以下文件：

- \*申請表格 (附件一)
- \*個人履歷
- \*全年訓練計劃 (本年度比賽項目可參考附件二)
- \*教練團提名名單 (附件三)

文件可以電郵至([admin@softball.org.hk](mailto:admin@softball.org.hk))、郵寄或親臨至中國香港壘球總會遞交 (地址: 九龍天光道中國香港壘球總會)

(標題請註明: 應徵中國香港女子壘球代表隊教練)。

如有查詢，請致電 2711 1173 / 2711 0120 與中國香港壘球總會職員聯絡。

如申請人通過初步遴選，教練遴選委員會將安排教練於 3 月 21 日或之前進行面試。



HONG KONG CHINA SOFTBALL ASSOCIATION  
中國香港壘球總會

## Coach Recruitment - Hong Kong, China Women Softball Team

To raise the competitiveness and develop the skills of the team, we are recruiting one head coach for Hong Kong, China Women Softball Team. (Assistant coach and volunteer coaches will be nominated by the head coach.)

**Qualification:**

- \* Applicants must be a valid member of the Hong Kong China Softball Association.
- \* Applicants must have at least ten years of experience in softball.
- \* Applicants must have at least five years of coaching experience in softball.
- \* Applicants should hold "Level 1 Coaching Certificate" issued by the Hong Kong China Softball Association or any equivalent certificate issued by other national softball association.

**Terms:**

- \* Successful applicants will be appointed by the Hong Kong China Softball Association for a one-year contract (From 1/4/2026 to 31/3/2027)

- \* Successful applicants will report to the Coaching Selection Committee

**Responsibilities:**

- \* National Team squad selection
- \* Planning and executing training programs and matches
- \* Training time is arranged by the Hong Kong China Softball Association.
- \* A minimum of 3 training sessions per week, 3 hours per session. (Current Training Schedule: Mondays and Wednesdays from 7:30pm to 10:30pm; Saturdays from 10:30am to 1:30pm).
- \* Submit training progress report on every 3 months, or upon request by the Coach Selection Committee.

**Subsidy** Coach: HKD\$ 516 / hour (depend on LCSD Subvention)

**Application** All applicants please email the following documents:

- **Application form (Appendix I)**
- **Resume**
- **Yearly training plan (Please refer to the competition schedule-Appendix II)**
- **Coaching Team Nomination Form (Appendix III)**

to [admin@softball.org.hk](mailto:admin@softball.org.hk) **before 28 February 2026 1pm** . You can also submit the document by post and in person (Address: Hong Kong China Softball Association, Tin Kwong Road, Kowloon, Hong Kong)

**Subject: Apply Hong Kong, China Women Softball Team Coach**

Please contact 2711 1173 / 2711 0120 if you have any questions.

Shortlisted applicants will be informed by email about the interview on or before 21 March 2026.